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Bij brief van 5 augustus 2011, ingekomen op 5 augustus 2011, heeft u namens 
de PVV-fractie ingevolge artikel 3.2 van het Reglement van Orde voor 
Provinciale Staten meerdere vragen gesteld.  
 
Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 
1. Bent u bekend met het feit dat Nexus al sinds 1994 onafgebroken subside heeft ontvangen 
van de Provincie? 
Ja. 
 
2. Bent u bekend met het feit dat subsidieontvangers bij hun aanvraag geacht worden specifiek 
op een aantal zaken in te gaan, zoals: "Inzicht in eventuele wensen, verwachtingen en eisen 
(behoefte) van uw stakeholders c.q. doelgroepen afgezet tegen het aanbod van uw producten en 
diensten (omgevingsanalyse); te bereiken maatschappelijke effecten (outcome); relatie met 
provinciaal beleid c.q. doelstellingen;", "Wat zijn de doelgroepen die bereikt worden, hoe wordt 
het bereik gemeten, wat wordt er gemeten. Wat is de doelstelling voor het bereik in <jaar>", 
"Een voorstel voor het uitvoeren van een nieuw klantenonderzoek in <jaar>: welke doelgroepen 
worden bevraagd, op welke wijze wordt gemeten, wat wordt er gemeten, wat is de doelstelling 
voor de klantentevredenheids-scores?" 
Ja, dit wordt sinds 2011 aan de meeste sociale en culturele instellingen die 
structureel subsidie ontvangen van de provincie gevraagd. Andere instellingen 
sturen wij aan op basis van een sturingskader waarin vergelijkbare onderwerpen 
zijn opgenomen. 
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3. Is het u bekend dat Nexus op geen enkele wijze ingaat op de te bereiken maatschappelijke 
effecten of de relatie met provinciaal beleid of doelstellingen, noch een voorstel doet voor een 
klanttevredenheidsonderzoek? Zo ja, waarom heeft u, gezien het niet voldoen aan de 
voorwaarden door Nexus, de subsidie van Nexus herhaaldelijk verstrekt? Zo nee, waarom bent 
u daarvan niet op de hoogte? 
Genoemde onderwerpen zijn in 2011 inderdaad niet expliciet in het werkplan 
opgenomen.  
De activiteiten van het Nexus Instituut worden altijd zeer goed bezocht en 
publicaties worden veel opgevraagd en gebruikt. Wij zien dat als een indicatie 
voor het bereiken van de maatschappelijke effecten en provinciale 
doelstellingen.  
Wij zijn in overleg met Nexus over de wijze waarop de nieuwe 
subsidievoorwaarden, op basis van die informatie, het beste kunnen worden 
toegelicht, onder meer in het jaarverslag 2011. Daarbij nemen wij in 
overweging dat de hoogte van de subsidie ten opzichte van de totale begroting 
van Nexus beperkt is en dat we de subsidie voor een aantal concrete producten 
hebben verstrekt.  
De door u gebruikte term 'herhaaldelijk' is niet van toepassing aangezien wij 
eerst vanaf 2011 deze toelichting aan Nexus hebben gevraagd. 
 
4. Bent u bekend met de missie van Nexus? Een fragment uit de tekst van de inleiding begroting 
2011 luidt: "Nexus Instituut is een onafhankelijke instelling, niet gebonden aan enige religie, 
ideologie, politieke partij of enig andere instelling." Hoe oordeelt u over de activiteiten van 
Nexus cq. Rob Riemen in de afgelopen jaren (bijvoorbeeld een publicatie als 'de eeuwige 
terugkeer van het fascisme', het Nexus-symposium 'the return of the ghosts' (2010) en de 
aangekondigde Lowlands-lezing) in het licht van enerzijds deze zogenaamde onafhankelijkheid 
en anderzijds het feit dat Nexus met belastinggeld wordt gefinancierd?  
De missie van Nexus is ons bekend. Getuige het brede scala aan onderwerpen, 
verschillende invalshoeken en sprekers en schrijvers vanuit het gehele politieke 
en maatschappelijke spectrum, zoals onder andere vermeld op de website van 
Nexus, geeft het Instituut Nexus ons insziens op correcte wijze inhoud en vorm 
aan haar missie.  
 
5. Bent u bekend met de visie van Nexus, met name een van de de zelfbenoemde 'factoren voor 
handhaving succes'?: "Het Nexus Instituut is een ideeëninstituut, dat voor het grootste deel 
draait op de ideeën, relaties en kennis van zijn bestuurder-directeur Rob Riemen." Kunt u 
aangeven op welke wijze de ideeën van dhr Riemen essentieel zijn voor 'behoud, versterken en 
ontwikkelen van de culturele infrastructuur in Brabant'?   
De visie van Nexus is ons bekend. De subsidie wordt verleend aan het 
Nexusinstituut. Nexus is een knooppunt; een gerennomeerd instituut dat zich 
kan verheugen in een wereldwijd netwerk van prominente wetenschappers, 
bestuurders en maatschappelijke vertegenwoordigers. De heer Riemen is 
directeur/oprichter en geniet een zeer goede reputatie en heeft zich in veel 
opzichten erg verdienstelijk gemaakt binnen het cultuur-maatschappelijk debat. 
Samen met zijn medewerkers is hij verantwoordelijk voor de uitvoering van de 
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(gesubsidieerde) activiteiten. Wij zijn van mening dat de activiteiten van Nexus 
een wezenlijke en waardevolle toevoeging vormen voor het cultureel-
maatschappelijke veld doordat op een uitdagende manier het cultuurfilosofische 
debat in de maatschappij wordt gestimuleerd. De bijdragen van dat instituut 
leveren zo een waardevolle input voor een sterke rechtsstaat, democratie en 
vrijheid van meningsuiting. 
 
6. Bent u bekend met het feit dat in de jaarlijkse provinciale subsidiebeschikkingen geen 
gefundeerde argumenten of grondslag voor deze subsidietoekenning worden gegeven, maar 
hooguit een paar regels letterlijk uit de teksten van Nexus worden overgeschreven? Zo ja, wat 
vindt u daarvan? Zo nee, waarom bent u daarvan niet op de hoogte? 
De provinciale subsidie wordt verstrekt conform de vereisten en voorwaarden 
van de daarvoor geldende verordening. Daarnaast dragen de activiteiten van 
Nexus bij aan de provinciale doelstellingen zoals verwoord in de vigerende 
beleidskaders ( 2007-2011 Koepelnota Cultuur). Dit staat zo kort en bondig 
mogelijk in de beschikking omschreven waarbij wij gebruik hebben gemaakt en 
refereren aan het gestelde in de subsidie-aanvraag van Nexus.  
De beschikking wijkt qua opbouw, omvang en argumentatie niet af van andere 
subsidiebeschikkingen voor structureel door de provincie gesubsidieerde 
instellingen. 
 
7. Bent u bekend met het feit dat Nexus het logo van de provincie Noord-Brabant nergens 
gebruikt wat wel uitdrukkelijk als subsidievoorwaarde wordt genoemd? Zo ja, wat vindt u 
daarvan? Zo nee, waarom bent u daarvan niet op de hoogte?  
In de officiële publicaties en aankondigingen van Nexus worden alle 
subsidiënten vermeld, inclusief de provincie Noord-Brabant. Daarbij wordt 
alleen van de UvT, de grootste subsidiënt, het logo gebruikt. Doel van de 
communicatie-afspraken met subsidie-ontvangers is het vergroten van de 
zichtbaarheid van de provincie Noord-Brabant. Het gebruik van een logo is 
hierbij een hulpmiddel. Aan het doel om de zichtbaarheid van de provincie te 
vergroten wordt door Nexus dus tegemoet gekomen door consequente 
vermelding van de provincie als organisatie die het betreffende product mede 
mogelijk heeft gemaakt. Wij zien geen reden om het opnemen van het logo op 
alle communicatieve uitingen af te dwingen. In die zin is de expliciete passage 
hierover in de beschikking wellicht te rigide.  
U constateert overigens terecht dat de vermelding én het logo van de provincie 
Noord-Brabant ontbreken op de website van Nexus. Deze omissie is niet eerder 
onder onze aandacht gekomen. Wij hebben daar per omgaande actie op 
ondernomen.  
 
8. Bent u bekend met het feit dat een van de vraagstellers Nexus om toezending van de 
jaarrekening 2010 heeft verzocht (zie mailcorrespondentie in de bijlage)? En dat deze 
vervolgens werd afgescheept met uitermate bedenkelijke antwoorden (Fragment antwoord Nexus: 
"Omdat er geen wettelijke verplichting bestaat om een jaarrekening toe te sturen op grond van 
een ongemotiveerd verzoek van een willekeurige belastingbetaler, bestaat er voor mij geen reden 
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om uw verzoek te honoreren.)? Wat vindt u ervan dat Nexus de belastingbetaler niet zo hoog 
acht? Bent u het met de PVV eens dat een instituut dat zichzelf kennelijk zodanig verheven voelt 
boven de belastingbetaler (wiens brood men toch eet?!) dat toezending van de 
bestedingsverantwoording wordt geweigerd, in feite geen cent subsidie mag ontvangen? Zo ja, 
wat gaat u daaraan doen? Zo nee, waarom bent u een andere mening toegedaan? 
Wij zijn bekend met de betreffende mailwisseling op basis van het door u 
toegezonden document met daarin een kopie van de mailcorrespondentie.   
Wij denken dat de toonzetting van de mailwisseling anders had gekund, maar 
onderschrijven uw conclusies over 'verheven voelen' en uw gevolgtrekking dat 
Nexus 'geen cent subsidie meer mag ontvangen' zeker niet. 
De reactie van Nexus is overigens juridisch correct. Nexus is niet verplicht om 
burgers rechtstreeks te voorzien van deze informatie. Nexus is wel verplicht om 
een financieel verslag te deponeren bij de KvK. 
Overigens ontvangen wij jaarlijks de jaarstukken van Nexus t.b.v. de 
afwikkeling van de subsidie. Deze stukken vallen onder de Wet Openbaarheid 
Bestuur en u kunt dan ook, desgewenst, bij ons een verzoek indienen om ze in 
te zien.  
 
9. Bent u bereid, al het bovenstaande constaterende en concluderende, met onmiddellijke ingang 
de subsidie van Nexus stop te zetten? Zo nee, waarom niet?  
Nee, wij zijn niet bereid om met onmiddellijke ingang de subsidie van Nexus 
stop te zetten.  
Inhoudelijk zien wij, getuige de beantwoording van bovenstaande vragen, geen 
redenen om tot stopzetting over te gaan. De subsidieaanvraag voor 2012 zullen 
wij conform de gebruikelijke procedure op grond van de verordening en 
beleidsdoelstelingen beoordelen. 
Overigens is het met onmiddelijke ingang stopzetten van subsidie met een 
structureel/meerjarig karakter juridisch niet mogelijk. 
 
 
Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 
 
Voorzitter,     Secretaris, 
 

 
 


